



2025
**CAGS Summer
Leadership Program**
Winnipeg, 21-23 May

2025
**Programme de leadership
d'été de l'ACES**
Winnipeg, du 21 au 23 mai



La version française suit

Program Location

Marshall McLuhan Hall
65 Chancellors Circle #204
University of Manitoba
Winnipeg, Manitoba R3T 5V6

Version: 24 February 2025
Subject to Change

Wednesday, 21 May

3:00 – 4:00 PM

Summer Leadership Program Registration and Check-In

Marshall McLuhan Hall

4:00 PM – 4:30 PM

Opening Remarks

Marshall McLuhan Hall

- Grandmother Karen Courchene
- Dr. Fahim Quadir, President of CAGS | Vice-Provost and Dean of Graduate Studies and Postdoctoral Affairs, Queen's University
- M. Philippe-Edwin Bélanger, Past President of CAGS | Director, Graduate Studies & Student Success and the International Office, Institut national de la recherche scientifique (INRS)



4:30 PM – 6:00 PM

Keynote Address and Networking Reception

Marshall McLuhan Hall

Dr. Julie Posselt, Professor of Education, Rossier School of Education, University of Southern California

Dr. Julie Posselt is a professor of higher education in the USC Rossier School of Education and was a 2015-2017 National Academy of Education/ Spencer Foundation postdoctoral research fellow. Rooted in sociological and organizational theory, her research program examines institutionalized inequalities in higher education and organizational efforts aimed at reducing inequities and encouraging diversity. She focuses on selective sectors of higher education — graduate education, STEM fields, and elite undergraduate institutions — where longstanding practices and cultural norms are being negotiated to better identify talent and educate students in a changing society.

Thursday, 22 May

8:00 – 9:00 AM

Group Breakfast

Marshall McLuhan Hall

9:00 – 10:00 AM

Marshall McLuhan Hall

Morning Reflection – Graduate Education in Canada: Preparing to Lead

- **Dr. Jeff Casello, Professor and Former Associate Vice-President, Graduate and Postdoctoral Affairs, University of Waterloo**

10:00 – 11:30 AM

Workshop I – Key Trends in Graduate Education

Marshall McLuhan Hall

- **Dr. Robin Hicks, Dean of Graduate Studies, University of Victoria**
- **Dr. Kelley Main, Dean of Graduate Studies, University of Manitoba**
- **Dr. Aziz Douai, Dean of Graduate Studies and Research, University of Regina**
- **Dr. Adam Sarty, Associate Vice-President (Research) and Dean of Graduate Studies and Research, Saint Mary's University**

11:30 AM – 12:15 PM

Group Lunch

Marshall McLuhan Hall

12:15 – 2:15 PM

Workshop II – Managing Complexity as a Leader: *Is the Sky Falling? Leading in a Complex World*

Marshall McLuhan Hall

- **Dr. Malvina Klag, Independent Consultant on Systems Change and Social Innovation**

2:15 – 2:45 PM



Coffee and Tea Break

Marshall McLuhan Hall

2:45 – 5:00 PM

Workshop III – Communication and Conflict Resolution for Leaders: *Skills to Build Positive Relationships and Improve Your Interactions with Students and Colleagues*

Marshall McLuhan Hall

- Dr. Lori Mac, Counselling Psychologist, Student Counselling Centre, University of Manitoba

5:00 – 6:00 PM

Free Time and Travel to Winnipeg Art Gallery

6:00 PM

Banquet Dinner at Winnipeg Art Gallery (WAG)

300 Memorial Boulevard,
Winnipeg R3C 1V1

[Website](#)

Friday, 23 May

8:30 – 9:30 AM

Group Breakfast

Marshall McLuhan Hall

9:30 – 11:30 AM

Workshop IV – Boundary Setting and Self-Care for Leaders: *Me First! The Importance of Boundary Setting in Fostering Self-Care for Leaders*

Marshall McLuhan Hall

- Professor David Ness, Director, Student Counselling Centre, University of Manitoba
- Michelle Pearson, Student Counsellor, Student Counselling Centre, University of Manitoba

11:30 AM – 1:00 PM

Group Lunch and Closing Address – *Collaboration, Innovation, Advocacy: Reflections on Leadership in Graduate Education*

Marshall McLuhan Hall

- Dr. Fahim Quadir, CAGS President | Vice-Provost and Dean of Graduate Studies and Postdoctoral Affairs, Queen's University

[VISIT THE SUMMER LEADERSHIP PROGRAM WEBSITE](https://cags-aces.wildapricot.org/Leadership)

<https://cags-aces.wildapricot.org/Leadership>





2025
**CAGS Summer
Leadership Program**
Winnipeg, 21-23 May

2025
**Programme de leadership
d'été de l'ACES**
Winnipeg, du 21 au 23 mai



Lieu

Salle Marshall McLuhan
65 Chancellors Circle, salle 204
Université du Manitoba
Winnipeg (Manitoba) R3T 5V6

Version du 24 février 2025
Sous réserve de modification

Le mercredi 21 mai

15:00 – 16:00

Inscription au Programme de leadership d'été et accueil

Salle Marshall McLuhan

16:00 – 16:30

Discours d'ouverture

Salle Marshall McLuhan

- Grand-mère Karen Courchene
- Fahim Quadir, Ph. D., président de l'ACES | vice-recteur et doyen de la Faculté des études supérieures et des affaires postdoctorales à l'Université Queen's
- M. Philippe-Edwin Bélanger, président sortant de l'ACES | directeur du Service des études supérieures et de la réussite étudiante et du Bureau de l'international de l'Institut national de la recherche scientifique (INRS)



16:30 – 18:00

Discours programme et réception de réseautage

Salle Marshall McLuhan

Julie Posselt, Ph. D., professeure d'éducation, Rossier School of Education, Université de Californie du Sud

M^{me} Julie Posselt est professeure d'enseignement supérieur à l'École Rossier d'éducation et a été titulaire de la bourse de recherche postdoctorale National Academy of Education de la Fondation Spencer de 2015 à 2017. Ancré dans la théorie sociologique et organisationnelle, son programme de recherche examine les inégalités institutionnalisées dans l'enseignement supérieur et les démarches des établissements pour réduire les inégalités et encourager la diversité. M^{me} Posselt se concentre sur les secteurs sélectifs du milieu universitaire (cycles supérieurs, domaines STIM et collèges d'élite) où se négocient des normes culturelles et des pratiques de longue date de manière à mieux repérer les talents et éduquer les étudiants et étudiantes dans une société en évolution.

Le jeudi 22 mai

8:00 – 9:00

Déjeuner en groupe

Salle Marshall McLuhan

9:00 – 10:00

Réflexions du matin – L'enseignement supérieur au Canada : se préparer à prendre les rênes

Salle Marshall McLuhan

- Jeff Casello, Ph. D., professeur et ancien vice-président associé, études supérieures et postdoctorales, Université de Waterloo

10:00 – 11:30

Atelier I – Grandes tendances dans l'enseignement supérieur

Salle Marshall McLuhan

- Robin Hicks, Ph. D., doyen des études supérieures, Université de Victoria
- Kelley Main, Ph. D., doyenne, faculté des études supérieures, Université du Manitoba
- Aziz Douai, Ph. D., doyen des études supérieures et postdoctorales, Université de Regina
- Adam Sarty, Ph. D., vice-président associé en recherche et doyen des études supérieures et de la recherche, Université Saint Mary's

11:30 – 12:15

Dîner en groupe

Salle Marshall McLuhan

12:15 – 14:15

Atelier II – Gérer la complexité en tant que leader : *Le ciel va-t-il nous tomber sur la tête ? Diriger dans un monde complexe*

Salle Marshall McLuhan

- Malvina Klag, Ph. D., consultante indépendante en comportement organisationnel



14:15 – 14:45

Pause café et thé

Salle Marshall McLuhan

14:45 – 17:00

Atelier III – Communication et résolution de conflits pour leaders : *Comment établir des relations fécondes et améliorer vos interactions avec vos élèves et vos collègues*

Salle Marshall McLuhan

- Lori Mac, Ph. D., psychologue-conseil au centre de counseling des étudiants, Université du Manitoba
-

17:00 – 18:00

Temps libre et déplacement en direction du Musée des beaux-arts de Winnipeg

18:00

Souper en groupe au Musée des beaux-arts de Winnipeg (WAG)

300, boulevard Memorial,
Winnipeg R3C 1V1

[Site Web](#)

Le vendredi 23 mai

8:30 – 9:30

Déjeuner en groupe

Salle Marshall McLuhan

9:30 – 11:30

Atelier IV – Leaders, sachez fixer des limites et prendre soin de vous : *Moi d’abord ! Ou l’importance de fixer des limites et de prendre soin de soi quand on est un leader*

Salle Marshall McLuhan

- Professeur David Ness, directeur du centre de counseling des étudiants, Université du Manitoba
 - Michelle Pearson, conseillère au centre de counseling des étudiants, Université du Manitoba
-

11:30 – 13:00

Dîner en groupe et discours de clôture – *Collaboration, innovation, plaidoyer : Réflexions sur le leadership dans l’enseignement supérieur*

Salle Marshall McLuhan

- Fahim Quadir, Ph. D., président de l’ACES | Vice-recteur et doyen des études supérieures, Université Queen’s
-

[SITE WEB DU PROGRAMME DE LEADERSHIP D’ÉTÉ](https://cags-aces.wildapricot.org/Leadership)

<https://cags-aces.wildapricot.org/Leadership>

